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Inleiding 

Naar aanleiding van het coalitieakkoord (zie hieronder) heeft er in voor de zomer van 2024 een 
behoefte onderzoek onder (potentiële) gebruikers van het Sportpaleis en een aantal 
sportbonden plaatsgevonden. Ook is er een participatietraject uitgevoerd door middel van een 
onlinevragenlijst en een inloopbijeenkomst. Daarnaast zijn er gesprekken gevoerd met het 
ministerie van VWS, de provincie, NOC/NSF en de vereniging Sport en Gemeenten. De 
uitkomsten zijn verwerkt in dit participatieverslag dat als bijlage is toegevoegd aan het 
raadsvoorstel met de scenario’s voor de toekomst van het Sportpaleis.  

Uitgangspunt Coalitieakkoord 

“We vernieuwen het Sportpaleis mits de wielersport zich hier volledig aan committeert. Het 
Sportpaleis wordt dan een wielerpaleis en multifunctionele indoorlocatie die klaar is voor de 
organisatie van (inter)nationale wedstrijden voor wielrennen, handbal, volleybal en basketbal. 
We onderzoeken welke bezoekerscapaciteit wenselijk is. Deze ontwikkeling vindt plaats in 
afstemming met alle lokale betrokkenen, de provincie Noord-Holland, NOC*NSF, KNAU en het 
ministerie VWS. Er komt een goede business-case en een herijking van de investeringsbegroting 
in verband met de gestegen kosten” 

Aanpak 

 behoefteonderzoek onder (potentiële) gebruikers 
 participatietraject bestaande uit 

o onlinevragenlijst 
o inloopbijeenkomst 

 adviesgesprekken met het ministerie van VWS, de provincie, NOC/NSF en de vereniging 
Sport en Gemeenten 

Wat is er gedaan met de uitkomsten 

De uitkomsten zijn verwerkt in het raadsvoorstel. Dit leidt tot uitwerking van 2 varianten: 

 herijking van het eerder renovatie plus scenario en het renovatie plus 2.0 scenario 
 nieuwbouw met een aantal varianten 

Uitkomsten behoefteonderzoek 

In  het behoefteonderzoek is er gesproken met  vertegenwoordigers van 13 regionale 
sportverenigingen,  stichtingen en organisaties en regionale trainingscentra (RTC’s), met 2 
onderwijsinstellingen en met 6 commerciële organisaties en 5 sportbonden. 

Zaalsporten 
De grote lijn is dat er bij de zaalsporten meer behoefte is aan gebruik van multifunctionele 
sportvloeren. De reden hiervan is dat er hier een tekort in Alkmaar aan is en de sportverenigingen 
het onwenselijk vinden dat hun trainingen en wedstrijden op verschillende locaties – soms ook 
buiten Alkmaar – plaatsvinden. Bij de zaalsporten zijn de meningen over het gecombineerd 
gebruik van de wielerbaan verdeeld.  
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Wielersport 
De wielerverenigingen geven aan dat als er een wielerbaan komt in het Sportpaleis de behoefte 
aan het gebruik niet groter zal worden. De focus van deze verenigingen ligt op de ontwikkeling en 
het gebruik van een Outdoor Bike Expierence in Geesterambacht. Dit ligt deels op grondgebied 
van Dijk en Waard en van Alkmaar.  
Het comité Baanpromotie en het RTC baanwielrennen willen de baan graag behouden. Zij vinden 
dit belangrijk en zien mogelijkheden meer trainingen,  clinics en (top) wedstrijden te organiseren 
en het binnenhalen van sponsoren. Zij hebben hiervoor een plan ingediend bij de gemeente. 

De KNWU vindt het belangrijk dat de baan behouden blijft in het kader van talentontwikkeling en 
voor de organisatie van (internationale top)wedstrijden. 

Atletiek 
Atletiekvereniging Hylas ziet kansen en mogelijkheden om het Sportpaleis te vernieuwen met 
atletiekvoorzieningen, zoals een ronde atletiekbaan en om het Sportpaleis te benutten voor de 
organisatie van grote, publiekstrekkende evenementen. Ze hebben hiervoor een plan ingediend 
bij de gemeente.  
 
Bonden 
De verschillende bonden waarmee gesproken is, hebben aangegeven wel belangstelling te 
hebben voor een Sportpaleis waar (internationale) wedstrijden kunnen worden georganiseerd, 
zij geven echter geen garantie op toewijzing ervan. Wedstijden worden verdeeld onder de 
verschillende, geschikte locaties. Er is dan echter een grote tribunecapaciteit nodig. 
 
Commerciële verhuur 
Twee fysiotherapiepraktijken en een sportmedisch centrum toonden hun belangstelling voor 
gebruik van het Sportpaleis. Deze maken nu gebruik van de Meent.  
Daarnaast zijn er een aantal commerciële partijen die aangaven het Sportpaleis incidenteel te 
willen blijven gebruiken (dronevliegen, kickboksen, rommelmarkt en Q-music foute party). 
 
Onderwijs 
Het ROC (tegenwoordig Talland College) wil zowel het Sportpaleis en de Meent blijven gebruiken 
als sportcampus. Zij hebben ook behoefte aan uitbreiding van zowel de leslokalen als de 
sportruimte. 
Het Willem Bleau college wil een multifunctioneel Sportpaleis gebruiken voor trainingen van hun 
(top)sportleerlingen en in samenwerking met het RTC baanwielrennen voor de cycle-academy. 
 
NOC/NSF, Vereniging Sport en Gemeenten 
Zij hebben het volgende geadviseerd: 

• Zoek co-financiering 
• Kijk naar het DNA van Alkmaar  
• Wat wil Alkmaar betekenen in de (wieler)sport? 
• Structurele evenementen zijn kansrijker; geven zekerheid t.o.v. incidentele 

evenementen 
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Participatietraject 

Uitkomst online vragenlijst  

Omdat de gemeente Alkmaar het belangrijk vindt hoe inwoners, sporters en andere 
belangstellenden denken over het (toekomstig) gebruik van het Sportpaleis is er een digitale, 
breed verspreide online vragenlijst uitgezet. De vragenlijst kon worden ingevuld tussen 1 en 22 
maart 2024. 

De vragenlijst is 2002 maal ingevuld.  
 
Communicatie over de online vragenlijst en de inloopbijeenkomst 
Communicatie heeft plaatsgevonden via de (social) media kanalen van de gemeente Alkmaar 
en via de Stadskrant. De leden van het Alkmaar panel zijn ook gevraagd om de vragenlijst in te 
vullen. De deelnemers aan het behoefteonderzoek en de overige sportverenigingen in Alkmaar 
hebben een mail gekregen waarin is gevraagd het linkje www.alkmaar.nl/sportpaleis te 
verspreiden onder hun leden. Voor vragen is er een mailbox aangemaakt 
sportpaleis@alkmaar.nl  
 
Samenvatting van de reacties op de vragenlijst 
 
Woonplaats 
Ruim 1000 mensen die de vragenlijst hebben ingevuld, wonen in de gemeente Alkmaar. Ca. 750 
mensen wonen in de regio Noord Holland boven het Noordzeekanaal en ongeveer 200 mensen 
in overige gemeenten. 
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Type sport 
85% van de mensen die de vragenlijst hebben ingevuld gaven aan actief een sport te beoefenen 
en/of lid te zijn van een sportvereniging. Waarvan 35% atletiek en 27% wielersport. Dit is 62% 
van het totaal. 
 

 
 
 
Gebruik van de sportfaciliteiten in het Sportpaleis 
 
Deze vraag is alleen beantwoord door mensen die aangaven het Sportpaleis te bezoeken.  
 
123 mensen geven aan de sportvloer te gebruiken, 353 mensen gebruiken de wielerbaan, 76 
mensen gebruiken zowel de wielerbaan als de sportvloer. 1449 mensen maken geen gebruik van 
de sportvloer. 
 
Overig gebruik  
 
845 mensen bezoeken het Sportpaleis als toeschouwer, 77 mensen als bezoeker van de horeca, 
35 mensen als bezoeker van de fysiotherapeut, 37 mensen als bezoeker van de rommelmarkt en 
842 mensen maken geen gebruik van het Sportpaleis.  
 

35%

27%

8%

8%

7%

6%

6%
3%

atletiek wielersport judo (zaal)voetbal handbal volleybal hockey tennis/padel
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Hoe vaak gebruikt u de wielerbaan? 
Deze vraag is alleen gesteld aan de mensen die invulden de wielerbaan te gebruiken. 
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Huidig gebruik Sportvloer 
 
Deze vraag is door 199 gebruikers ingevuld.  
62% gebruikt de sportvloer voor zaalsporten, 11% voor atletiek, 6% voor judo, 14% voor 
krachtsport en 7% voor overige activiteiten. 
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Op de vraag wat men nu vindt van het Sportpaleis is het volgende geantwoord. 
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Op de vraag wat er met het Sportpaleis zou moeten gebeuren kwam naar voren dat er veel 
behoefte is aan een ronde atletiekbaan en een wielerbaan in het Sportpaleis. Opgemerkt moet 
worden dat deze vraag door veel atletiek- en wielersportliefhebbers is beantwoord.  
 

 
 
 
Inloopavond 19 maart 
Tijdens de inloopavond hebben de bezoekers, dit waren er ca. 20,  hun ideeën over het 
Sportpaleis kunnen geven. Er waren een aantal thematafels waar vertegenwoordigers van de 
gemeente met de bezoekers in gesprek ging en vragen beantwoorden. De bezoekers kregen de 
gelegenheid hun ideeën schriftelijk weer te geven.  

De onderwerpen en de uitkomsten van de thematafels: 

1. Huidig en toekomstig gebruik 

Wielrennen  

 Specifiek voor de fietssport 
 Wielerbaan moet blijven 
 Er komen meerdere wedstrijden op de wielerbaan 

Atletiek  

 Een indooratletiekbaan met 200 m ronde baan in combinatie met een 
multifunctionele indoorhal voor tenminste 4000 – 8000 bezoekers 

 Nieuwbouw 200 m baan; geschikt voor NK, EK, WK-waardig  
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 Graag volwaardig indoor atletiekstadion, eventueel met wielerbaan (zoals in 
Apeldoorn); oppervlak vloer oké; geschikt voor bijvoorbeeld honk- en softbal, 
cricket 

 Multifunctioneel maken door o.a. het toevoegen van een atletiekbaan, Dit ook 
vanuit exploitatieoogpunt. EK atletiek in Apeldoorn was ook uitverkocht 
 
Overig 

 Multihal/grote toernooien EK etc;  
 Beachvolleybal en andere beachsporten (buiten) 
 Wat in de Meent ontbreekt, uitbouwen in het Sportpaleis 
 Sportpaleis  zal multifunctioneel moeten zijn om het  rendabel te maken 
 Multifunctie met zaalsporten 

 
2. Wensen en ideeën van verenigingen 

Wielrennen  

 Fietshub portaal 
 Pumptrek 
 Wielerbaan 

Atletiek  

 Indooratletiek en meer samenwerking met de verenigingen op de Meent 
 Rondbaan 200 m, inclusief andere onderdelen; multisportmogelijkheid 
 Ruime mogelijkheden om indooratletiekwedstrijden te bedrijven; jeugd en 

pupillentrainingen, oudere jeugd en volwassenen met werpnet/kooi voor discus- 
en speerwerpen; 2 hoogspringmatten voor meerdere groepen 

 Wedstijden regionaal gebruik door verenigingen 
 Outdoor atletiekbaan verplaatsen van Vlaamse Molen naar Evenemententerrein 

Overig  

 Uitbreiding van de bestaande zaalsporthallen, te weinig ruimte in Alkmaar om 
verder te groeien of extra trainingen te geven 
 

3. Ideeën voor evenementen, exploitatie en andere initiatieven 

Wielrennen  

 Meer aan de weg timmeren voor o.a. NK’s baanwielrennen en mogelijk andere 
sporten 

 Er is een comité baanpromotie Alkmaar in oprichting. Zij gaan de wedstrijden en 
NK’s organiseren.  

Atletiek 

 Binnenhalen van NK’s (jeugd), EK’s (jeugd), WK’s, Olympische 
kwalificatietoernooien, interlands en Davis Cup 

 Evenementen, grote indooratletiekwedstrijden. Groot denken. 
 Wedstrijden, rommelmarkt (atletiekbaan afdekken)  



Participatieverslag Sportpaleis 2024 

 
 

 
10 

 Atletiekwedstrijden 

Overig  

 Events: volledig afhankelijk van de mogelijkheden en type events 
 Grote toernooien, bijvoorbeeld volleybalevents (EK) 
 Judowedstrijden 
 Turnwedstrijden 
 Sportcampus 
 Rommelmarkten 
 Scholen en trainingsgroepen 

 
4. Omgeving, verkeer en bereikbaarheid 

 
 Parkeren 
 Veiliger route fietstunnel 
 Verlichting om bij de hal te komen voor jeugd 
 Donkere hoek ingang 
 Perfecte ligging; goed ligging en qua verduurzaming profiteren van datgene dat op 

de Meent al gerealiseerd is 
 Gestapelde parkeerplaatsen op huidige locatie 
 Bereikbaar  zichtbaar 
 Lijkt me goed 
 Fly-over parkeerterrein richting ijsbaan 
 Prima 
 Wellicht omliggende weilanden mogelijkheden voor parkeren tijdens grote 

wedstrijden 

 
 
 
 
 

 

 

 

 


